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ACTA  DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL DEL 
DEPARTAMENT de MEDICINA. 
 
Dia:                               24 de novembre de 2020 
Primera convocatòria     14:30 h.  
Segona convocatòria      15 h. 
Lloc:                              Virtual. Facultat de Medicina i Ciències de la  
                                       Salut 
 
 
Amb el següent  ORDRE DEL DIA: 
 
 
CONVOCATÒRIA CONSELL DEPARTAMENT DE MEDICINA 
 
1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta anterior (annex 1) 
2. Informe del director: 
 2.1. Docència.  
 2.2. Professorat 
   -Concursos pendents 
   -Noves places 
   -Llistat d'acreditacions AQU i ANEC actualitzat (annex 2) 
 2.3. Nou Becari Grec. 
 2.4. Noves "Càtedres" 
 2.5 Eleccions a Director de Departament 
 2.6 Eleccions a Rector de la Universitat de Barcelona 
 2.7 Reconeixements 
 2.8 Noves adscripcions 
   -Institut Català d'Oncologia 
   -Hospital de Barcelona 
3. Estudiants  
4. Informe econòmic (annex 3) 
5. Afers de tràmit. Aprovació actes de la C. Permanent 
6. Torn obert de paraules 
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Desenvolupament de la reunió:  
 
A les 12 ,05 h el Prof JM Grau saluda els membres de Departament que estan 
connectats online, agraeix la seva participació  i obre la reunió. 
 

1.     Aprovació de l’acta anterior.  

     S'ha penjat de la web del Consell l'acta de l’anterior Consell del 
Departament, del dia 19-11-2019. Es demana si es vol fer cap modificació 
o esmena per incorporar-la. No es fa cap esmena. S'aprova sense d'altres 
canvis. 

2.     Informe del director 
 

2.1 Docència 
 

•                    Virtual o mixta amb diferents casuístiques.  
El Dr Grau comenta que en aquest difícil període del 
segon semestre de 2020 i primer del 2020-21, a nivell 
docent cadascú ha fet el que ha pogut o li han deixat. Hi 
ha hagut continus canvis de normativa. Les classes 
teòriques han passat a virtuals amb adaptació de 
veu/imatge. Les pràctiques clíniques han estat molt 
difícils de portar a terme. Per exemple, a Semiologia les 
dues plantes de MDI han passat a ser Covid i  hem tingut 
sort de l’Hospital Plató a qui s'agraeix la disponibilitat per 
a fer pràctiques clíniques. S’ha fet ampliació d’horaris a 
divendres, a tardes, a dissabtes i a diumenges, guàrdies, 
etc. No hem pogut fer la pràctica d’extraccions i alguns 
Hospitals Associats han disminuït la seva oferta. S’han 
de fer els exàmens presencials, habilitant dissabtes o 
festius si convé i ampliant les aules habituals al Paranimf 
o d’altres ubicacions. 

 
•                    Docència virtual. No s’ha escatimat aules, ordinadors o 

connexions per facilitar la docència virtual. Hi ha un 
programa de renting que s’anomena 27 i 30. Es renovaran 
una sèrie de portàtils. Cada persona rebrà un e-mail 
comunicant-li el dia d’entrega, etc. 

 
• Reunions amb les Comissions de Docència dels Instituts. 

 S’han anant fent amb regularitat. Per part de la Facultat 
hi ha la Cap d’Estudis, el Director del Departament i els 
professors responsables de les assignatures. Es valora la 
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docència teòrica i clínica, es discuteixen les enquestes, 
que ja es fan de forma majoritària i s’atorguen els 
certificats de professor clínic i professor col·laborador. 

 La impressió global és bona o molt bona, i que s’és 
sensible a les aportacions del estudiants per millorar el es 
pugui. 

 
Comentaris d’aquest apartat:  No n’hi ha hagut cap. 
 

2.2  Professorat 
 

•        Tots els concursos pendents ja s’han celebrat amb 
regularitat: 7 Agregats i 7 CC o CU . A tots ells la meva 
enhorabona i a la vegada el meu agraïment als 
administratius, José Ramon i Laura perquè ha estat 
complex, entre presencial i virtual.  
 
•        Noves Places: Nous Agregats 2020 (9 en total). 
MAS, MAP, MDI, NEF, CAR, DER, INF, RECERCA 
BIOMÈDICA (no vinculada)  i DIG (TU). Ja estan 
aprovades les Comissions que les han de jutjar. Sortiran 
molt aviat. Tot i que hi ha un nom al darrera,  són 
convocatòries obertes i s’hi podrà presentar més d’un 
persona. S’avisarà els responsables respectius de les 
assignatures i/o Caps de Servei i Directors d’Institut) 
 

•        Nous CU i CC 2020 (4 en total). Ja estan aprovades a 
Consell de Govern de la U.B. .CAR, PREV, MDI i PSI. 
És una bona noticia i es detecta un tarannà diferent 
respecte a les convocatòries d’aquestes places en els 
darrers 3 anys. 

 
 •        Llistat d’acreditacions. El Dr Grau torna a demanar als 

professors que encara no ho han fet que apliquin tant a 
AQU com ANECA. Sembla evident que en els darrers 
dos anys s’han convocat més places que ens els altres 
vuit anys.  Es penjarà el full actualitzat. S’ha tret de la 
llista els que ja han optat a professor ordinari. És molt 
important per les gestions de professorat de la U.B.  És 
molt important que les noves  acreditacions es facin 
saber als administratius, enviant informàticament el 
comprovant a José Ramón Alonso i Laura Olmedo. 
ralonso@ub.edu, lauraolmedo@ub.edu 

mailto:ralonso@ub.edu
mailto:lauraolmedo@ub.edu
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 L’adreça on valoren inicialment els CV i fan les 
recomanacions pertinents és:  Soluciones Técnicas 
curriculares www.stcurriculares.es  

 
Comentari: Dr E. Vieta. Demana si interessa saber els noms de persones 
acreditades que encara no son professors . s. El Dr Grau li respon que 
aquestes persones  haurien de ser associats el més aviat possible.  
 

 
2.3  Nou Becari Grec. Es na Aina Lasierra Pérez e-mail: 

alasierrap@gmail.com  Està finançat pel Departament, Es dirigeix 
sobre tot per als professors més joves, bàsicament. Cal enviar el 
CV amb qualsevol format (Word) per entrar articles, conferències 
rellevants, projectes de recerca privats i públics, direccions de tesis 
o treballs Fi de Grau o de Màster 

 
2.4  Noves “ Càtedres”. 

Són d’iniciativa privada, però molt ben valorades per la U.B 
•     Cures Pal·liatives (Director Dr Ferran Masanés (incorporant 

el Dr Albert Tuca) 
•        Salut Respiratòria: (Director: Alvar Agustí, es va presentar 

fa pocs dies) 
•        Arrítmies (Medtronic). (Director Dr Josep Ll. Mont) 
•    “Sida y hepatitis virales”  (Director Dr Josep Mallolas) 

 
Comentaris:  

-El Dr JM Llovet pregunta si s’ha de ser catedràtic per accedir a 
aquestes noves “càtedres”. Se li respon que NO. 
-La Dra Susanna Puig comenta l’existència d’una altra càtedra 
ISDIN relacionada amb Dermatologia, exposoma i envelliment 

 
2.5  Eleccions a Director de Departament 
 S’havien d’haver fet al Juny 2020, però s’ha retrassat per la 

COVID-19. Hi ha més de 42 càrrecs unipersonals pendents de 
renovació a la U.B. El proppassat 19 d’Octubre es va aprovar un 
document amb la normativa de votació electrònica de la UB (que 
de fet s’estrenarà amb les eleccions a Rector). Des d’aquella data 
hi ha un termini de 3 mesos per dur-les a terme.  
El segon document que cal tenir molt present es el Reglament 
General d’Eleccions de la Universitat de Barcelona, de novembre 
de 2019. (una insistència del Rector, unificant els tres reglaments 
que hi havia fins llavors ). 

http://www.stcurriculares.es/
mailto:alasierrap@gmail.com
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 S’intentarà fer-les abans de Nadal (si és possible, però depèn del 
calendari). S’informarà oportunament dels documents i períodes 
per a la presentació de candidatures, 

  
 El/la candidat/ta ha de ser professor ordinari (Agregat, TU, CC o 

CU) i amb dedicació a temps complet. S’hi pot presentar sense 
tenir-la, però per prendre possessió hauria de renunciar a la 
dedicació a temps parcial 

 L’equip actual es tornarà a presentar, com a màxim fins a Juny de 
2022, la data de la jubilació del Dr JM Grau. 

 Els administratius (JR Alonso, L Olmedo), el Secretari (Dr. J. 
Fernàndez-Solà)  i el Dr JM Grau com a Director garanteixen que 
hi haurà, si es el cas, una transició adequada, que no seguirà en cap 
cas el “model Trump”. 

 
Comentaris. No n’hi ha cap 

 
2.6  Eleccions a Rector de la Universitat de Barcelona 
 Inicialment es va plantejar fer-les presencialment. Però finalment, 

seran telemàtiques i s’han ajornat als dies 11 i 12 de desembre en 
primera volta. Si escau, hi hauria una segona volta entre el dos mes 
votats, uns dies després.  

 Segons va informar el Rector abans de les eleccions segurament es 
farà una prova innòcua amb diferents opcions per validar la 
robustesa del sistema de votació telemàtica.  S’han presentat tres 
candidats, tots tres masculins. Son Joan Elias (actual rector) 
Catedràtic de Matemàtiques, en Joan Guardia, Catedràtic de 
Psicologia i en David Vallespín, Catedràtic de Dret. Les 
campanyes electorals començaran el dia 24 de novembre.  

     Es recomanaria per una banda, escoltar els seus programes i per 
una altra valorar els equips que proposen per si ha algun professor 
de la Facultat de Medicina i Ciències de la Salut, que pugui vetllar 
pels nostres interessos. Alguns sinó tots els candidats ja s’han 
adreçat al nostre Degà i als Directors de Departament, per conèixer 
de primera ma alguns problemes, punts forts i dèbils, etc.. 

 
Comentaris:  

Dr E Vieta. Demana si sabem si hi haurà membres de la Facultat en 
alguna candidatura?. El Dr Grau creu que si que n’hi haurà, però 
caldrà veure la presentació de les candidatures, que es rebran en 
breu. La Dra X Pons formava part del equip anterior com a  
comissionada per a relacions amb  hospitals.  
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2.7  Reconeixements  
 Entre els autors “highly cited” de fa pocs dies hi ha els professors, 

R. Estruch, Jordi Bruix, Albert Saiz, Josep Dalmau, Francesc 
Graus, JM Llovet, Joaquim Raduá i Eduad Vieta. Si aconseguim 
que el Dr. Elías Campo canviï de Departament, ja els  tindríem tots. 

 El Dr. Ramon Estruch ha rebut fa unes setmanes el Premi Josep 
Trueta. Se li dona l'enhorabona 

 Tot i no sé ben bé un reconeixement el Departament també es fa 
ressò de dos contractes 50/50 atorgats a dos professors del 
Departament, la Dra. G. Espigol, de MAS i la Dra. Rosa M Muñoz, 
d’Al·lergologia. 

 
2.8  Noves adscripcions:  
 

•        Institut Català d'Oncologia,  
•        Hospital de Barcelona 
 Són dos Centres Hospitalaris prou coneguts a Barcelona i 

que han estat reconeguts com Hospitals Associats (no pas 
Hospitals Universitaris), a la Universitat de Barcelona. Val 
dir que ha estat una feina llarga i feixuga, liderada per la Dra. 
X. Pons (Delegada del rector per Assumptes Hospitalaris), 
durant més d’un any. Ara tan sols queden serrells per acabar 
d’escriure la lletra petita de la col·laboració. Es probable que 
ICO i Campus de Bellvitge vagin junts, de la mateixa 
manera que  i Hospital de Barcelona i Campus August Pi 
Sunyer) 

 
Comentaris. Els estudiants Gerard Dueñas i Mar Niella demanen si es pot 
incorporar l’Hospital de Barcelona, com a hospital privat. El Dr Grau 
considera que si, però que caldrà llegir la lletra petita de l’acord amb 
aquests centre. 
 
 

3.     Estudiants 
  
S’han convidat específicament i hi són presents en Gerard Dueñas i la Mar 

Niella, als que s’agraeix la seva presència. Es demana que facin 
comentaris generals ja que els comentaris específics d’assignatures s’han 
de fer amb cada tutor. 

 
- Demanen unificar els criteris d’avaluació de pràctiques, ja que no són els 

mateixos, fins i tot a la mateixa  assignatura. Pot afectar a la qualitat de 
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feina i a l’esforç global de l’estudiant. Cal considerar que els estudiants 
tenen moltes assignatures que fan practiques a la vegada. 

El Dr Grau els contesta que s’intentarà homogeneïtzar tot i les 
característiques especifiques d’alguns centres. 
 

- Alguns serveis degut a la COVID han canviat a fer més Seminaris o 
Treballs. Hi ha diferències entre torns. 

El Dr Grau li dona la raó en aquest aspecte. 
 

- Esmenten que els horaris de classe acordats són relatius i que hi ha hagut 
excessius canvis a diari. Sol·liciten que es compleixin els horaris i que, 
per fer canvis, hi hauria d’haver motius de pes. Es demana gestionar-ho 
amb coordinació entre professors i assignatures. 
 

- Respecte a les Enquestes  fetes a estudiants, destaca que més de 90% dels 
estudiants estarien disposats a estar amb malalts COVID per a no perdre 
pràctiques. El Dr Grau els hi contesta que ja coneixia aquestes opinions, que 
els Degans i el Rector n’estan assabentats i que s’ha primat la Salut sobre 
l’Educació. Amb la vacuna pot canviar la situació. Però en tot cas, s’ha de 
fer cas  a la majoria. 

 
- Els  estudiants estarien disposats a recuperar practiques a l’estiu. De fet, 

ja hi ha hagut grups organitzats pels Delegats que ho han fet així el darrer 
estiu. 

El Dr Grau recorda que s’hauria d’organitzar no només a través dels 
Delegats, sinó a través de la U,.B. i que ja s’han ampliat horaris de 
divendres, dissabtes i diumenge, apart de l’estiu. 
 
-Els exàmens es volen fer presencials, amb criteris de distància de 1,5 m a 
l’aula. Es demana assegurar les distàncies i tenir més aules. 
El Dr Grau els hi recorda que els estudiants han estat convidats a participar 
en tots aquests temes d’interès general. 

 
 

4.     Informe econòmic  
 S’exposa detalladament les diferents partides de depesa d’enguany. 

(Annex 3-) . 
El Departament s’ha gastat força diners adquirint material (Software de 
Cardiologia i d’altres pel Laboratori d’Habilitats), càmeres per incorporar 
a diferents ordinadors (no portàtils), finançar els cursos de RCP del 
Consell Català per els alumnes del Grau d’Infermeria., etc.) 

  
5.     Afers de tràmit 
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5.1.Aprovació actes de la C. Permanent .  
 
S'exposen i s'aproven sense esmenes. 

 
6.     Precs i preguntes 
  
-El Dr Grau fa un prec personal:  Quan els administratius del Departament 

cridin algun professor per signar contractes d’associat, recollir carnets, 
recollir correspondència, etc. s’ha de fer l’esforç d’anar-hi. És trist el que 
ha passat enguany amb els contractes telemàtics d’Associats, per exemple, 
en que s’han hagut de perseguir literalment persones per signar a temps 
els contractes. També sol·licita que el correu U.B. sigui correctament re-
direccionat per atendre les assumptes comunicats per email. 

 
-El Dr. P. Ginès explica que es presentaran a  la candidatura a rector del Dr 

David Vallespin diverses persones relacionades amb la Facultat i l’Escola 
d’Infermeria. Demana que es tingui en compte. 

 
Sense d’altres temes a tractar, s’agraeix l’assistència i es dona per tancat el 
Consell a les 15,53 h. 
 
 
 
Barcelona,  24-11-2020. 
 
 
 
 
signat, Dr JM Grau Junyent              Dr J Fernández Solà 
           Cap del Departament                                   Secretari del Departament 


